
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z XXI sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 17 listopada 2016 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:10 
Godzina zakończenia sesji: 12:15 
Numery podjętych uchwał: 180/XXI/2016 – 189/XXI/2016 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 11 radnych (na 15 ogółem tj. 73,3%) 
Radni nieobecni: - Adam Malec, Jan Pudełko, Artur Kida. 
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 

 
Porządek obrad sesji:  
  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2016 rok, 
- wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narol na lata 2016-
2027, 
- obniżenia ceny skupu żyta do celów podatku rolnego, 
- ustalenia stawek do podatku od nieruchomości, 
- ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportu, 
- zbycia nieruchomości mienia komunalnego, 
- inne. 

 
6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
 
Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 

Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Sekretarza Urzędu 
oraz Sołtysów. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 

nr 1). 
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Ad. 3.  Protokół z XX sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 7 października 2016 roku 
został przyjęty jednomyślnie. 

 
Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o swoich działaniach w okresie miedzy 

sesjami, tj. od 7 października do 17 listopada 2016 i powiedział: „Panie 
Przewodniczący, Pani i Panowie Radni, szanowni Sołtysi, zaproszeni goście. Od 
ostatniej sesji upłynął ponad miesiąc, podczas którego ze względu na koniec roku są 
kończone inwestycje rozpoczęte wcześniej. Końcówka roku to głównie sprawy 
związane z zamknięciem budżetu i tych spraw faktycznie jest dość dużo. Dzisiejsza 
sesja jest zwołana m.in. by ustalić stawki podatkowe, by mogły zostać jeszcze 
opublikowane w dzienniku urzędowym województwa podkarpackiego. Druga sprawa na 
dzisiejszą sesję, która jest ważna to zmiany w budżecie. Będziemy wprowadzać dzisiaj 
m.in. zmiany dotyczące zakupu środka transportu dla Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Lipsku, na który otrzymaliśmy 77 tys. zł i tutaj po stronie wydatkowej 
musimy zabezpieczyć wkład własny, tak by zakup sfinalizować do końca roku. To dobra 
sytuacja, bowiem uważam, że obecny pojazd będzie można przekazać do gospodarki 
komunalnej, poprawiając jej mobilność w sferze dowozu sprzętu i ludzi. Otrzymaliśmy 
informację, że Wojewoda może nam przekazać 120 tys. zł. na wykonanie modernizacji 
drogi w Hucie Różanieckiej i  na dzisiejszej sesji wprowadzamy taką kwotę do budżetu, 
oczywiście zabezpieczając po stronie wydatkowej wkład własny.  

  Dofinansowanie z PROW-u  na te nasze osiem dróg jest jeszcze do 
zrealizowania. Zapłaciliśmy za wykonaną usługę, drogi są wykonane i mamy już 
zakwalifikowane pozostałe drogi i będziemy się mogli rozliczać z dofinansowania.  

 Wykonana jest również droga ze środków popowodziowych w Rudzie Różanieckiej w 
kierunku oczyszczalni ścieków i modernizacja drogi polnej w Woli Wielkiej w ramach 
FOGR-u. Przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu na wykonanie Sali 
wielofunkcyjnej w Środowiskowym Domu Samopomocy w Lipsku, dlatego zgodnie z 
sugestią RPO musimy przyspieszyć, by wywiązać się robotami do końca września 
przyszłego roku. W dniu wczorajszym złożyliśmy wniosek do naboru w ramach Ochrony 
Dziedzictwa Narodowego na zabezpieczenie tynków w cerkwi w Narolu. Wniosek dot. 
Cerkwi w Woli Wielkiej został złożony w ramach naboru Polska-Słowacja, gdzie 
czekamy na rozstrzygnięcie i jeżeli dostaniemy dofinansowanie Państwo będziecie 
decydować, czy przyjmiemy, czy nie.  

 Byliśmy po podjęciu przez Radę uchwały o współpracy na Ukrainie w gminie Birki, gdzie 
podpisaliśmy umowę i teraz będziemy składać  wniosek wspólny do programu PL-BY-
UA. Z naszej strony składamy w tym wniosku ponownie kanalizację w Płazowie. W tym 
programie warunki są bardzo korzystne.  

 Kolejna sprawa dotyczy Związku Gmin Ziemi Lubaczowskiej, którego jesteśmy 
członkiem. Planujemy złożyć wspólny wniosek na rozwój turystyki rowerowej.    
Jeżeli są jakieś pytania do mnie, to jestem do dyspozycji.” 

Pytań nie było, więc Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za 
informację i przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 180/XXI/2016 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2016 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś. 
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Wobec braku innych pytań, uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 181/XXI/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Narol. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 182/XXI/2016 w sprawie wyra żenia zgody na 
zaciągnięcie przez Burmistrza Miasta i Gminy Narol zobowi ązań wykraczaj ących 
poza rok bud żetowy z przeznaczeniem na projekt pn. „Budowa boisk a 
lekkoatletycznego przy Szkole Podstawowej w Narolu” .  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś i 
Przewodniczący Krzysztof Szawara. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 
przy 1 głosie przeciw. Uchwała został przyjęta. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 183/XXI/2016 w sprawie obni żenia ceny skupu 
żyta do celów podatku rolnego.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś, a 
Przewodniczący Krzysztof Szawara poinformował o otrzymanej pozytywnej opinii Izby 
Rolniczej. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie.. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 184/XXI/2016 w sprawie ustalenia stawek podatku 
od nieruchomo ści. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 185/XXI/2016 w sprawie ustalenia wysoko ści 
stawek podatku od środków transportowych. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 186/XXI/2016 w sprawie nabycia prawa własno ści 
nieruchomo ści zabudowanej na rzecz Gminy Narol. 
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Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Przewodniczący Krzysztof 
Szawara.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomo ści mienia 
komunalnego w drodze przetargu. (dot. działki w Narolu) 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś. 
 

Głos w przedmiotowej sprawie zabrała Radna Rady Miejskiej Maria 
Obuchowska, która powiedziała, że załącznik, który otrzymali Radni jest taki szkicem 
mapy zasadniczej, w którym nie ma uwzględnionej kanalizacji. Otóż za działkami 716/1 
i 716/2, 718, 719/2 i 719/1 jest tam droga gruntowa, dojazdowa do tych posesji. Po 
drugie biegnie tamtędy kanalizacja, wraz ze studzienkami kanalizacyjnymi. W 
przyszłości mają powstać tam kolejne działki, wydzielone z tej działki 706/3 i wtedy te 
działki nie będą miały drogi dojazdowej.  Po drugie nie będziemy mieli dostępu do 
kanalizacji, a wiemy, że kanalizacja jest takim urządzeniem (medium), że się czasem 
przytyka. Jeżeli pozwolimy zostawić nasza kanalizację łącznie ze studzienkami na 
prywatnej posesji, to kto nam pozwoli wjechać na ten grunt? Mieszkańcy proponują, 
żeby wydzielić 4 metry drogi dojazdowej między działkami 716/2 716/1 itd… a działką 
nowo-wydzieloną 706/4, pas czterometrowej drogi, która jest użytkowana przez 
mieszkańców. Pod tą drogą jest kanalizacja. Zachowajmy tą drogę i wtedy nikomu nie 
będzie to przeszkadzało. Mamy tylko taką uwagę, żeby zachować tą drogę dojazdową, 
wraz z kanalizacją, która tam jest umiejscowiona.  

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Stanisław Woś, który odnosząc się do wypowiedzi 
Radnej Marii Obuchowskiej powiedział, że najprawdopodobniej jeżeli przychylimy się do 
jej życzenia nie będziemy mogli wydzielić działki w takim zakresie jak planowany z 
powodu odległości 100 metrów od rzeki. Jeżeli się cofniemy, to lokalizacja budynku nie 
będzie mogła być ustalona zgodnie z warunkami technicznymi. Prawdopodobnie ta 
działka nie będzie wtedy działką budowlaną. Myśmy już mierzyli dokładnie te odległości 
i nie będzie tam takiej możliwości. Drugą rzeczą jest różnica między mapą ewidencyjną 
a zasadniczą. Nie jest tak, że tam gdzie jest kanalizacja, któś nie może pozwolić nam 
tam wejść. Ktoś, kto zgodził się na kupno tej działki, zawsze ma obowiązek udostępnić 
wjazd, bowiem kanalizacja jest instalacją służącą zaspokajaniu potrzeb podstawowych 
ludności. Ja się nie upieram przy tym, jeżeli jest jakiś wniosek to proszę bardzo.  

Przewodniczący zwrócił się do Radnej Marii Obuchowskiej o skonkretyzowanie 
swojego głosu i wypowiedzi. Głos ponownie zabrała Radna Maria Obuchowska, która 
złożyła wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad tej uchwały.  
 
Wobec braku innych uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
przystąpił do głosowania nad wnioskiem Radnej Marii Obuchowskie o zdjęciu z 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości mienia komunalnego 
nr 706/4 w Narolu. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Za zdjęciem głosowało 9 Radnych, przy 2 
głosach wstrzymujących. Wniosek Radnej Marii Obuchowskiej został przyjęty. Projekt 
uchwały został odrzucony i zdjęty z porządku obrad. 
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- rozpatrzenie projektu uchwały nr 187/XXI/2016 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego.  (dot. działki w Płazowie) 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 188/XXI/2016 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego w ramach sprzeda ży bezprzetargowej. (dot. działki w 
Płazowie) 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 189/XXI/2016 w sprawie nieruchomo ści mienia 
komunalnego. (dot. 3 działek w Płazowie) 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
Na tym zakończono głosowanie projektów uchwał. 
 

Po głosowaniu Przewodniczący Rady Krzysztof Szawara zreferował i przedstawił 
Radnym informację MGOPS w Narolu zawierające sprawozdanie z działalności 
jednostki, informując o możliwości szczegółowego zapoznania w Biurze Obsługi Rady.    

 
Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radych: 
 

Interpelacji i zapytań nie zgłaszano. 
 

Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

Spraw różnych nie omawiano. 
                         
Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący obrad Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący podziękował Radnym, Sołtysom 
oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w XXI sesji Rady Miejskiej w 
Narolu i o godz. 12:15 zamknął obrady. 

 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                   Rady Miejskiej w Narolu  
    
 
 
 
                                                                          Krzysztof Szawara 


